
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 7. listopadu 2022 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D.; PhDr. Tomáš Boukal, 
Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika 
Kovářová; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, 
Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Marta Pató, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, 
Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda Tichá 
 
Omluveni: 
prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc.; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
 
1. Různé 
 
Dr. Roebuck – dotaz na postup při schvalování learning agreement – původně avizované 
schvalování „jedním klikem“ se značně protáhlo, především o přiřazování předmětů. Postup 
je časově náročný. Původně měla vkládat studijní referentka Michaela Fišerová, ale jelikož 
neví, jaké předměty spolu korespondují, je delegováno na katedry. Na katedře nemusí 
zodpovídat VK, lze delegovat na garanta studia, erasmus koordinátory atp. Požadavek ke 
schválení nechodí do mailu, musí se vyhledávat ve stagu.  
 
Doc. Hejduk – systém se rozjíždí, je třeba se ozvat M. Fišerové a s ní řešit konkrétní 
problémy. 
 
Bc. Fišerová – požádá o změnu techniky tak, aby mohla přiřazovat předměty a vedoucí či jiní 
schvalovatelé z kateder/ústavu pouze odklikli souhlas, případně řešili nesrovnalosti. 
 
Doc. Hejduk – je žádoucí, aby mobility narostly, ale zároveň je třeba provést revizi smluv – 
pokud není adekvátní nabídka předmětů, vázne spolupráce atp., pak smlouvy vypovíme. 
U přijíždějících studentů naopak musíme dbát na úroveň jazyka (B2), jinak nepřijímat (reakce 
na připomínky dr. Roebuck z KAA, kde jsou studentky, které mají nepřijatelně nízkou úroveň 
AJ). Dobré by také bylo zvýšit nabídku předmětů v AJ pro přijíždějící. 
 
Dr. Krása – informoval o rozhodnutí katedry připravit v únoru – březnu 2023 akreditaci 
k habilitačnímu řízení v oboru filosofie. 
 
Děkan připomněl blížící se konec akreditace habilitačního a profesorského řízení na ÚHV 
(srpen 2023) a institucionální akreditace (srpen 2023), je zapotřebí rozjet proces prodloužení 
akreditace. Postará se o to vedení ÚHV. 
 
Doc. Marek – dotaz na projekt IGA na rok 2023. Podle jakých pravidel bude fungovat?  
 
Děkan a proděkan Hejduk informovali, že IGA bude v příštím roce probíhat stále stejně. 
Vyhlášení bude v prosinci, finanční prostředky plánujte zhruba ve stejné výši jako v letošním 
roce. Ve středu proběhne schůze na rektorátu, potom bude více informací. 
 
 
2. Informace proděkana Hejduka 
 
2/1 V minulých dnech proběhly úspěšné obhajoby doktorských prací: 1x religionistika, 2x 
historie. Slavnostní promoci tak za celý akad. rok v listopadu absolvují čtyři studenti 
programu Historické vědy, jeden student programu Filozofie, obor Religionistika a jeden 



student programu Philosophy, obor Religious Studies. Nikdo ovšem nedokončil v řádné – 
prezenční době studia, což nás do budoucna ohrožuje v získávání dotací pro doktorské 
studium.  
 
V doktorském studiu se totiž čekají v roce 2024 výrazné změny směřující k tomu, aby se 
snížila míra neúspěšnosti studia – republikový průměr úspěšnosti dokončení je 40 %, na FF 
se pohybujeme okolo 20 %. Během chystané reformy se čeká zmenšení počtu doktorandů 
a jejich lepší finanční zajištění. Je a bude žádoucí, aby doktorandi úspěšně dokončovali své 
studium v prezenční době (4+1 rok). V důsledku chystaných změn je dobré zvážit celou 
strukturu doktorského studia a v nových reakreditacích na změny reagovat (zjednodušení 
studia, zmenšení počtu povinností a stanovování takových témat disertací, jež se dají napsat 
ve stanovené době). 
 
2/2 Proběhla schůzka k novému programu v erasmus mobilitách: Blended Intensive 
Program. Zájemci teď budou připravovat své projekty v tomto programu přímo s kolegyněmi 
Albrechtovou a Kubů z Oddělení pro mezinárodní vztahy. 
 
2/3 15. 11. je informační den k projektům ERC (zájemci z minulých let dostali pozvánku, 
dalším zájemcům na vyžádání přepošle proděkan). 
 
2/4 OP JAK, výzva na infrastrukturu pro doktorandy – jednáme o možné rekonstrukci 
14. patra budovy EA. Z celkových 50 mil. Kč určených pro UPCE je na FF předběžně 
alokováno cca 4,5 mil. Kč, což nestačí na to, abychom projekt rekonstrukce pokryli celý. 
Děkan bude jednat o spolupráci s FES a bude se snažit získat více peněz z této výzvy také 
jednáním s rektorem. 
 
 
3. Informace proděkanky Bubíkové 
 
3/1 Vyhlášena výzva TAČR program SIGMA Podpora inovačního potenciálu společenských 
věd, humanitních věd a umění. Podrobněji viz email od Ing. Němcové. Témata a podtémata: 

1. Odolnost společnosti 

• Informační a datová gramotnost, společenské souvislosti při zavádění nových 
technologií 

• Odolnost společnosti vůči dezinformacím, mechanismy zvyšování důvěry občanů 
v demokratickou společnost 

• Předpoklady a nástroje zvyšování odolnosti české ekonomiky 

• Způsoby identifikace a nástroje předcházení budoucím celospolečenským 
hrozbám 

• Cirkulární ekonomika – celospolečenské souvislosti 
2. Vzdělávání a uplatnění 

• Digitální vzdělávání 

• Otevření IT oborů ženám 

• Nové metody vzdělávání ve STEM oborech na všech stupních škol 

• Předpoklady pro podnikání – v každém věku, v každém čase 
3. Udržitelnost 

• Inovativní řešení dle Koncepce Smart Cities 

• Bioekonomika 

• Progresivní design 

• Environmentální stopa – nové komunikační a osvětové nástroje 

• Environmentální a ekonomická udržitelnost domácností, energetická chudoba 

• Adaptace na změnu klimatu ve společenských souvislostech 
 



3/2 Připomínám možnost nominovat hodnotitele panelů GA ČR – poprvé není nutné 
potvrzení nominace institucí, jsou možné sebe-nominace. Více viz: 
https://gacr.cz/paneliste2023/. Nominace probíhá do poloviny prosince; VK budou 
proděkanku informovat, kdo je za katedru nominován.  
 
3/3 K 3. 11. 2022 Grantová agentura České republiky ukončila hodnocení návrhů projektů 
EXPRO. Bohužel projekty podávané za naši fakultu nejsou mezi podpořenými projekty 
Oznameni_vysledku_EXPRO_2023.pdf (gacr.cz). 
 
 
4. Informace proděkanky Reimannové 
 
4/1 Čerpání studijního fondu – požadavky do 5. 11., kdo se neozval, má dnes poslední 
možnost.  
 
4/2 Od 1. 11. spuštěny elektronické přihlášky. 
 
 
5. Informace tajemnice 
 
5/1 Pojištění při služební cestě – pokud si bere zaměstnanec z pracoviště na služební cestu 
nějaké zařízení (fotoaparát, technika na ÚHV), je nutné na to mít sepsaný předávací 
protokol, jinak není zařízení pojištěno, od nového roku bude možné vyplnit přímo v CP. 
 
5/2 Uzávěrka roku 

- Finální plán uzávěrkových prací s termíny zašlu během příštího týdne, 
- Změna oproti roku 2021: všechny doklady do pokladny + CP vyplácené v hotovosti 

musí být do konce roku na ekonomickém oddělení (eko), jinak nebudou zaúčtovány 
do roku 2022. 

 
5/3 Změny od 1. 1. 2023 

- Elektronické schvalování vyúčtovaných CP – CP se vyúčtuje, vytiskne ze systému, 
podpis zaměstnance + vedoucího, předání na eko s doklady – následně schvalování 
v systému (příkazce, správce), 

- od Nového roku je nutné doklady (účtenky + jízdenky), které se vyúčtovávají přes 
pokladnu, do cestovních příkazů lepit, nelze používat kancelářské sponky, na eko 
budou vše skenovat, poté bude dostupné v iFIS. 

 
5/4 Energie 

- na intranetu popsána energetická opatření na UPCE  
https://zamestnanci.upce.cz/energeticka-opatreni, 

- náměty z kateder vyhodnotíme a předáme na rektorát, 
- meziročně (2022/23) dojde k nárůstu cen za teplo o 20 %, ceny za elektřinu se 

navyšovat nebudou, očekáváme navýšení cen za vodné a stočné o 15–20 %. 
 
5/5 Parkování – řešeno s kvestorem. Otázka vyhrazeného parkoviště pro zaměstnance byla 
řešena také na AS UPCE, ale proti tomuto kroku vystoupili senátoři-studenti a také někteří 
senátoři z řad zaměstnanců. 
 
5/6 Čerpání zakázek viz minulý zápis z kolegia. 
 
5/7 Nabídka 50 volných lůžek na kolejích (informaci zveřejní Ing. Pražák na fb). 
 
5/8 Je třeba vyčerpat veškerou dovolenou. Dovolená by měla být zadaná v systému do 
7. 12. 2022. Při potížích se zadáváním / schvalováním dovolené pomůže Ing. Habichová. 

https://gacr.cz/paneliste2023/
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fgacr.cz%2Fwp-content%2Fuploads%2F2022%2F11%2FOznameni_vysledku_EXPRO_2023.pdf&data=05%7C01%7CDita.Jancarikova%40upce.cz%7C976f7b6c06ad4a0f5cee08dac0aaf174%7C49307c8db7bd42d1957063cbd63caf1b%7C0%7C0%7C638034137663755908%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=z7c5GE06RTtgE%2FHixHoTOMnBOmX5IotiS%2BPBi4B2nYQ%3D&reserved=0
https://zamestnanci.upce.cz/energeticka-opatreni


 
6. Informace proděkana Říhy 
 
6/1 IRF 2022 (týká se KAA, KSKA a ÚHV): do 13. 12. 2022 musíme mít za fakultu 
zpracované výsledky a výstupy; za zapojené katedry / ústav prosíme dodat podklady do 
pondělí 28. 11. 2022 (podrobné instrukce rozešle Ing. Němcová).  
 
K projektu se vyjádřila dr. Roebuck: využití finančních prostředků pokládá z jisté části za 
neefektivní; kriticky se vyjádřila k některým změnám ve financování nákupů konkrétních 
položek, k nimž došlo až během řešení projektu. 
 
6/2 Ediční oddělení – žádosti o zařazení publikací do edičního plánu FF UPCE (ke stažení 
na fakultním webu) posílejte do konce listopadu Ing. Němcové – s podpisem vedoucího 
katedry / ústavu a s hrubým rukopisem celku budoucí publikace. 
 
Mgr. Vavrečku nechť kontaktují zástupci kateder / ústavu v Ediční radě FF (ohledně sazby 
atd.) výhradně prostřednictvím proděkana Říhy – nutné kvůli přehledu o objemu a rozložení 
práce Mgr. Vavrečky. 
 
6/3 Výběrové řízení – podklady k nadcházejícímu hromadnému VŘ (leden 2023) zaslat do 
15. 11. 2022 paní Krpatové a dr. Říhovi v kopii (podrobnosti viz zápis z minulého KD). 
 
6/4 Propagace: 
- „Fakulta v pohybu“ – naše přednášky na gymnáziích: v úvahu připadají jedna až dvě pilotní 
přednášky ještě do Vánoc (další, dlouhodobý program od Nového roku), právě probíhají 
finální domluvy s dotyčnými středními školami; dojde-li k dohodě, tento týden podá Ing. 
Pražák informace PR zástupcům všech kateder / ústavu 
- Ing. Pražák děkuje za aktualizaci informací pro portál studuj.upce.cz. Vše je doplněno, 
aktivně jsme se stránkami pracovali již v Brně na veletrhu Gaudeamus. 
- Ve dnech 1. – 4. 11. proběhl veletrh vzdělání Gaudeamus Brno – fakultu reprezentovali 
Petr Lupínek (2. Bc. HLS) + Bc. Petra Bartošová (1. NMgr. RESO). Rozdali jsme přes 600 
informačních záložek, někteří zájemci šli přímo na jistotu a chystají se na DOD. Největší 
zájem o SP Anglický jazyk, Humanitní studia, Historie a Historicko-literární studia. Časté 
dotazy na uplatnění a zda máme studium psychologie. 
- Nové tváře fakulty v rámci kampaně – Jan Nosek (3. Bc. AJVZ) + Bc. Věra Viktorie 
Jiroušková (2. NMgr. SKA). Kampaň bude rozšířena ještě o anglické studijní programy, které 
bude zastupovat SP Ethics and Political Philosophy. 
- Dny otevřených dveří (27. 1. a 25. 2. 2023) – do konce týdne zaslat Ing. Pražákovi tipy na 
konkrétní aktivní studenty, kteří by byli ochotni podílet se na přípravě DOD; zatím máme 
informace pouze od KAA. 
- Nabídka PF – letos vytvářela univerzitní propagace ve spolupráci se studentem polygrafie. 
Možnost varianty ve fakultních barvách. Elektronickou podobu budeme rozesílat. V případě 
zájmu o tištěnou podobu dejte vědět Ing. Pražákovi do 9. 11. 2022. Hrazeno z katederních 
zdrojů. 
- Ing. Pražák prosí o informace k propagaci – ukončené výzkumy, zajímavé aktivity apod. 
 
 
7. Informace děkana  
 
7/1 Dne 2. 11. proběhla VR FF – všechny body jednání byly projednány a schváleny 
(zahájeno řízení ke jmenování profesorem doc. Čapského, schválení návrhů na prodloužení 
akreditací BSP NJOP a MSP Anglická filologie). Další VR FF plánována na 23. 3. 2023. 
 



7/2 Proběhne druhý sběr informací k portfoliu UPCE – ozve se prorektor pro vědu 
hromadným mailem a bude prosit o vyplnění, v jakých fordech jsou AP aktivní, jak se 
uplatňují v M1 a M2 a jak mají rozčleněný úvazek (vědecká a ostatní činnost). 
 
7/3 Chystá se vytvoření databáze přístrojového zařízení ke sdílení na UPCE, aby bylo 
možné zapůjčit si přístroje z jiných pracovišť. 
 
7/4 VK jsou na přání pana rektora vyzváni, aby sepsali a poslali informace, zda zaznamenali 
nějaké problémy v komunikaci či vidí problémy ve fungování některých rektorátních 
pracovišť. Informace adresujte paní tajemnici. 
 
7/5 Tarify – od 1. 1. 2023 navýšení tarifů o 10 % nebude. Pan rektor vysvětlil tím, že 
navýšení musí být navázáno na rozpočet, tudíž se předpokládá navýšení platů až od 1. 6. 
2023. Pro členy kolegia je to nepřesvědčivý argument, vyjádřili velké rozčarování. 
 
Dr. Pató za senát – na minulém jednání AS FF probíhala diskuze na téma odbory, ze které 
vyplynulo, že na UPCE odbory nefungují a ani fungovat nechtějí. 
 
Dr. Pató – volby do AS UPCE proběhnou elektronicky od středy 7. 12. 2022 8:00 do pátku 
9. 12. 2022 22:00. Představení kandidátů za FF proběhne 5. 12. od 13.30 h (možnost 
vyhlášení děkanského volna na příslušné dvě hodiny). 
 
Další kolegium je plánováno na 28. listopadu 2022. 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 8. 11. 2022                                                                        děkan 
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